

12. Other anti-apartheid activities

- demonstrating in major Canadian cities;
- conducting "round tables" on apartheid at universities;
- Canadian authors and publishing companies publishing books on apartheid;
- publishing articles on the situation in South Africa in Canadian newspapers and magazines;
- conducting letter writing campaigns by schools, churches and unions to South African authorities calling on them to release political prisoners, lift the state of emergency and dismantle apartheid;
- sending telegrams to South African authorities protesting the detention and mistreatment of political prisoners.

The following examples indicate the range and diversity of actions taken by Canadians to protest against apartheid.

A major Canadian bank establishes a policy for loans to South Africa whereby no loans will be made to any borrower in South Africa if the bank judges that the funds would support or facilitate the application

12. Autres activités de lutte contre l'apartheid

- des manifestations sont organisées dans les principales villes canadiennes;
- des universités tiennent des tables rondes sur l'apartheid;
- des auteurs et éditeurs canadiens publient des ouvrages sur l'apartheid;
- des articles sur la situation en Afrique du Sud paraissent dans les journaux et magazines canadiens;
- des écoles, des églises et des syndicats mènent des campagnes d'envoi de lettres aux autorités sud-africaines afin de leur demander de libérer les prisonniers politiques, de lever l'état d'urgence et de mettre fin à l'apartheid;
- des télégrammes sont adressés aux autorités sud-africaines pour protester contre la détention des prisonniers politiques et les mauvais traitements qui leur sont infligés.

Les exemples suivants montrent l'étendue et la diversité des mesures prises par les Canadiens en signe de protestation contre l'apartheid.

Une grande banque canadienne établit à l'égard de l'Afrique du Sud une politique selon laquelle aucun prêt ne sera effectué à un emprunteur sud-africain si la banque estime que les fonds appuieraient ou